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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 8. februar 2016 stillet mig følgende 

spørgsmål (BEU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Lennart Damsbo-Andersen (S). 

Spørgsmål nr. 230: 

Ministeren bedes oplyse, hvor stor en andel af erhvervskøretøjer, der har på-

monteret vinterdæk ved kørsel i glat vinterføre? 

Svar: 

Myndighederne foretager ikke opgørelser af brugen af vinterdæk på varebiler. 

Det skyldes, at manglende vinterdæk på varebiler ifølge de foreliggende under-

søgelser ikke udgør et væsentligt problem for trafiksikkerheden. Jeg kan henvi-

se til det vedlagte notat om trafikuheld og vinterdæk på varebiler mv. af 22. 

februar 2016 fra Færdselsstyrelsen. 

Dækbranchen har offentliggjort resultatet af en optælling af brugen af vinter-

dæk på varebiler i uge 4 og 5. Optællingen viste, at 58 % af de optalte varebiler 

brugte vinterdæk. Dækbranchen tager dog forbehold for resultaterne af optæl-

lingen på grund af det lille antal undersøgte køretøjer.  

Med venlig hilsen 

Hans Chr. Schmidt 
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